
با وجود اينكه فرودگاه در چهارمحال و بختياري 
سال هاس��ت احداث ش��ده اما تاكن��ون به علت 
عدم توسعه، نه تنها نتوانسته نياز اهالي را برطرف 
س��ازد بلكه تعلل در رفع مش��كلات آن س��بب 
نارضايت��ي بيش از پيش س��اكنان اين اس��تان 

شده است.   
در اولين روزهاي انجام پرواز از فرودگاه شهركرد، 
كمبود هواپيما ب��ه عنوان اصلي ترين مش��كل 
اعلام مي ش��د و در پي آن س��ازمان هواپيمايي 
كشور به طور مكرر وعده افزايش تعداد پروازها 
را مي داد. وعده اي كه تا به امروز كه زمزمه هاي 
تعطيلي هميش��گي فرودگاه به گوش مي رسد، 
عملي نشد.  نامناسب بودن مكان فرودگاه، نبود 
زيرس��اخت هاي لازم براي نشس��ت و برخاست 
برخي انواع هواپيما و كوتاهي طول باند از جمله 
مواردي بود كه در طي اين چند سال بارها توسط 
كارشناس��ان مربوطه مورد انتقاد قرار گرفته اما 
بي توجهي مس��ئولان به رفع اين م��وارد نهايتاً 

هشدارها را عينيت بخشيد. 
مهرماه سال گذشته اظهارات كارشناسان مبني بر 
نامناسب بودن زيرساخت هاي لازم براي نشست 
و برخاس��ت هواپيماها در فرودگاه شهركرد، با 
انتقاد شديد استاندار وقت چهارمحال و بختياري 
روبه رو ش��د تا آنجا كه وي با اعلام اينكه توانايي 
فرودگاه شهركرد بيش از حد تصور كارشناسان 
است قول افزايش يك پرواز از تهران به شهركرد 
به ليست پروازهاي اين فرودگاه را داد. قولي كه 
با وجود مشكلات اساسي كه در سال هاي بعد به 

وضوح ديده شد، فقط در حد  حرف باقي ماند! 
البته پس از آن معاون برنامه ريزي اس��تاندار با 
بيان اينكه به دلي��ل جانمايي اش��تباه فرودگاه 
ش��هركرد و همچنين ارتفاع زياد اين فرودگاه، 
نياز به استفاده از هواپيماهاي خاص براي پرواز 
است بر گفته پيشين كارشناسان صحه گذاشت 
و اين موضوع خود نقطه آغاز بروز اختلاف نظر و 
ناهماهنگي بين فرودگاه و س��ازمان هواپيمايي 
كشور و شركت هاي هواپيمايي شد. شركت هاي 
هواپيمايي، دادن پرواز به اين فرودگاه را منوط 

به چارتري ك��ردن پروازها كردند و اين ش��رط 
از نظر مسئولان اس��تان خلاف قانون و مقررات 
بود. فروزنده در اين خصوص گفت: شركت هاي 
هواپيمايي از استان مي خواهند پروازها را چارتر 
كنند درحالي كه اين خواس��ته خ��لاف قانون و 
مقررات است، با وجود اين، خارج از فرايند قانوني 
در بحث فرودگاه شهركرد وارد شديم و كمك هاي 

لازم براي راه اندازي پروازها را انجام داديم!
 از آن زمان بيش از هفت ماه مي گذرد و وعده ها 

هنوز انجام نشده است!
حتي تأكيد دولت پيش��ين و تخصي��ص اعتبار 
براي توسعه فرودگاه هم نه به برقراري پروازهاي 
فرودگاه منجر ش��د و نه حتي ب��ه افزايش طول 

باند پرواز!
   مشكلات يكي دو تا نيست!

فرودگاه بين المللي شهركرد بلندترين فرودگاه 
كش��ور از نظر ارتفاع اس��ت و اين در حالي است 
كه به خاطر توسعه نيافتگي، پروازهاي هوايي از 
آن  كم انجام مي شود و بسياري از هواپيماها نيز 
نمي توانند در باند فرود آن بنشينند. هواپيماهاي 
بوئينگ 727و توپولوف تنها هواپيماهايي بودند 

كه مي توانس��تند در اي��ن فرودگاه نشس��ت و 
برخاست كنند كه در حال حاضر اين دو هواپيما 
نيز از رده خارج شده اند! به همين دليل شركت 
هواپيمايي اي��ران اير هم به دلي��ل از رده خارج 
ش��دن هواپيماي بوئينگ 727 يك سال است 
كه پروازهايش در مس��ير ش��هركرد � كويت را 
قطع كرده است. از طرفي با وجود اينكه فرودگاه 
ش��هركرد، بين المللي است متأسفانه پروازهاي 
حج و عمره به مقصد عربس��تان از اين فرودگاه 
انجام نمي ش��ود و زائران مجبورند با صرف وقت 
و هزينه بسيار همچنان از فرودگاه اصفهان عازم 

سفر حج شوند. 
 اين در حالي اس��ت كه مدير فرودگاه شهركرد 
عمده دليل انجام نش��دن پروازها در اين استان 
را شرايط جغرافيايي دانس��ته و گفت: فرودگاه 
ش��هركرد مرتفع ترين فرودگاه در كشور است و 
شركت هاي هواپيمايي رغبت كمتري براي فرود 
و پرواز از اين ف��رودگاه را دارند اما اين به معناي 
نداشتن ظرفيت پرواز نيس��ت. بنا به گفته علي 
جعفرنيا وظيفه فرودگاه ها در كش��ور س��اخت، 
تعمير و نگهداري باند و س��طوح پ��رواز، نصب، 

تعمير و نگهداري س��امانه هاي كمك ناوبري و 
س��اخت و نگهداري پايانه ها و ارائ��ه خدمات به 
مسافران و شركت هاي هواپيمايي است و فرودگاه 
شهركرد در اين زمينه مشكلي ندارد و از خيلي از 

فرودگاه هاي كشور جلوتر است!
با اين تفاس��ير و با وجود اظه��ارات ضد و نقيض 
مسئولان شايد سر و س��امان گرفتن پروازهاي 
اين فرودگاه و تداوم فعاليت اين مكان خواسته اي 

دست نيافتني باشد!
چندي پيش سيدس��عيد زمانيان نماينده مردم 
شهرستان هاي شهركرد، سامان و بن با انتقاد از 
توسعه نيافتگي فرودگاه شهركرد، گفت: به رغم 
اينكه 5سال است كه موضوع توسط نمايندگان 
فعلي و قبل��ي مردم منطقه در مجلس ش��وراي 
اس��لامي پيگيري شده، اما متأس��فانه فرودگاه 
ارتقا نيافته و با وجود اينكه فرودگاه بين المللي 
است  توسعه فرودگاه به خاطر باند كوتاهش انجام 
نشده است.  وي رس��يدگي به صنعت فرودگاه 
را از مطالبات مهم م��ردم عنوان ك��رد و افزود: 
اين فرودگاه ب��ه فرمايش مق��ام معظم رهبري 
شكل گرفته و شروع احداث در سفر مقام معظم 
رهبري انجام شده است، اما كم لطفي هايي در اين 

خصوص به استان شده است!
بنا به گفته زمانيان در يك س��ال و نيم گذشته 
مجمع نمايندگان استان با وزراي فعلي و قبلي 
راه و شهرسازي نشست هايي داشته و آن ها هم 
قول هايي داده اند و شركت هواپيمايي كشوري 
هم موظف شده است هواپيماهاي مورد نياز براي 
برقراري پروازهاي فرودگاه ش��هركرد را تامين 
كند.   اما ظاهراً مسئولان قول و قرارهايشان را به 

سرعت از ياد برده اند!
   وعده ها ادامه دارد... 

با وجود اينكه سال هاس��ت مش��كلات فرودگاه 
شهركرد به عنوان يكي از مهم ترين مسائل استان 
در جلسات و نشست هاي مس��ئولان كشوري و 
استان چهارمحال و بختياري مطرح است و هر بار 
راهكاري ارائه مي شود اما شواهد و قرائن حاكي 
از تداوم مشكلات موجود بر سر راه پروازهاي اين 
فرودگاه اس��ت. در ماه هاي پاياني سال گذشته 
در حالي كه از تعطيلي فرودگاه ش��هركرد ماه ها 
مي گذشت، اس��تاندار چهارمحال و بختياري از 
آغاز پروازه��اي اين ف��رودگاه از نيمه بهمن ماه 

سال 92 خبر داده بود. 
قاسم س��ليماني با بيان اينكه بر اساس قولي كه 
مدير ايران اير داده، پروازهاي فرودگاه شهركرد 
توسط شركت هواپيمايي ماهان انجام مي شود 
گفته بود: در اين زمينه 15 جلسه كاري برگزار 
ش��ده كه در نشس��ت با وزير راه و شهرسازي از 
ش��ركت ايران اير خواسته ش��د، هرچه سريع تر 

پروازهايي از فرودگاه شهركرد انجام شود.  
طبق اظهارات س��ليماني قرار بود در بهمن ماه 
92 پرواز از فرودگاه ش��هركرد به مقاصد تهران، 
مشهد و كويت انجام شود كه نهايتاً پيگيري هاي 
استاندار و ديگر مديران استان فقط به انجام دو 
پرواز رفت و برگش��ت در هفته از اين فرودگاه به 

مقصد تهران منجر شد!
حالا پس از گذشت چند ماه ظاهراً هنوز برخي 
مسئولان از پاي ننشس��ته اند و درخواست هايي 
براي رسيدگي به وضعيت اين فرودگاه دارند. ماه 
گذشته نماينده مردم شهرستان هاي شهركرد، 
بن و سامان در مجلس ش��وراي اسلامي با بيان 
اينكه براي ساخت فرودگاه شهركرد از سرمايه 
ملي هزينه هاي زيادي شده و برخي شهروندان 
استان در عس��لويه و كش��ورهاي حاشيه خليج 
فارس ب��ه فعاليت اقتصادي مش��غولند و انتظار 
دارند پروازها از مركز استان به اين مقاصد برقرار 
شود، بر خواسته پيش��ين خود مبني بر افزايش 
تعداد پروازهاي فرودگاه ش��هركرد تأكيد كرد. 
ظاهراً ساكنان استان همچنان بايد منتظر بمانند 
تا شايد در سال جديد اين مشكل كمي بيشتر به 
چشم مس��ئولان بيايد و بالاخره راهكار مؤثري 

براي اين مسئله پيدا شود.

 شركت 2000 نفر در تورهاي البرزگردي
معاون گردشگري ميراث فرهنگي استان 

خبرنگارجوان
البرز از ش�ركت بي�ش از دو ه�زار نفر در    البرز

تورهاي البرزگردي در ايام نوروز خبرداد. 
احمد تركاش��وند با بيان اينكه اي��ن تورها با هدف معرف��ي جاذبه هاي 
گردشگري استان به مس��افران و ش��هروندان البرزي برگزار شد گفت: 
استان البرز جاذبه هاي طبيعي، مذهبي و تاريخي بسياري دارد كه حتي 
ش��هروندان البرزي نيز از وجود آنها بي اطلاع هستند و همين امر باعث 
مي شود براي گذراندن ايام تعطيلات خود به استان هاي ديگر كشور سفر 
كنند. وي ادامه داد: بدون شك افزايش گردشگران استان علاوه براينكه 
باعث رونق صنعت گردشگري مي شود، زمينه تزريق پول و اشتغال زايي 
در استان را نيز فراهم مي كند. تركاشوند گفت: اين تورها از سوم فروردين 
ماه در شش مسير روستاي ورده ، طالقان ، تكيه سپهسالار، آبشار كركبود  
و اشتهارد برگزار شد. معاون گردشگري ميراث فرهنگي البرز با بيان اينكه 
اين تورها يك روزه بود و همه هزينه هاي آن به جز هزينه بيمه گردشگر 
را ميراث فرهنگي استان تقبل كرده بود گفت: علاوه بر مردم عادي، نوروز 
امسال شاهد حضور خبرنگاران ، مددجويان بهزيستي و كارمندان ادارات 

دولتي دربرنامه تورهاي البرزگردي بوديم. 

جبران خسارت باغداران آذربايجاني 
نماينده مردم تبريز، آذرشهر و اسكو در 

خبرنگارجوان
مجلس خواستار جبران سريع خسارت    آذربايجان شرقي

س�رمازدگي محص�ولات باغ�داران و 
كشاورزان مناطق شمال غرب كشور به ويژه آذربايجان شرقي شد. 

رضا رحماني در تشريح جزئيات اين درخواست منطقه اي از رئيس جمهور 
گفت: ابتداي سال با ورود موج شديد سرما به كشور و بارش برف و تگرگ 
در مناطق شمال غرب كشور و به ويژه در استان هاي آذربايجان شرقي، 
آذربايجان غربي، اردبيل و زنجان، باغات اين استان ها كه به شكوفه نشسته 
بود براثر اين س��رما به كلي آسيب ديده و خس��ارت زيانباري را متوجه 
كشاورزان و باغداران عزيز و زحمتكش نمود، از اين رو از رئيس جمهوري 
درخواست شده اين خسارت وارده س��ريعاً برآورد و به نفع كشاورزان و 
باغداران جبران و پرداخت شود.  رحماني افزود: همچنين طي نامه اي با 
امضاي نمايندگان شمال غرب كشور به رئيس جمهور از ايشان درخواست 
شده اس��ت از محل بحران ها و حوادث غيرمترقبه اين خسارت سريعاً 
جبران شود تا باغداران و كشاورزان بتوانند تجديد قوا كرده و به فعاليت 
خود ادامه دهند.  وي خس��ارت وارده به باغداران آذربايجاني را هنگفت 
برشمرد و از مسئولان و دستگاه هاي ذيربط استاني خواست با تشكيل 
اكيپ عملياتي خسارت وارده را س��ريعاً جمع آوري و بعد از برآورد كلي 

نسبت به درخواست تأمين اعتبار اقدام عاجل بكنند. 

باران گندم خوزستان را شست!
رئيس نظام صنفي كش�اورزي اهواز با 

خبرنگارجوان
اش�اره به بارندگي هاي نوروزي و تأثير    خوزستان

منفي آن بر مزارع كشاورزي از احتمال 
بروز خسارت 100 درصدي خبر داد. 

 سيدمحمد هاشمي با بيان اينكه بارندگي هاي اخير باعث شده تا محصول 
گندم مزارع كشاورزي دچار خوابيدگي شوند و در معرض نابودي كامل 
قرار گيرند گفت: در حال حاضر بخشي از مزارع گندم كه دچار خوابيدگي 
هستند، مرطوب بوده و بخشي از مزارع هم كه سرپا هستند احتمال ريزش 
دانه وجود دارد.  رئيس نظام صنفي كش��اورزي اهواز از تعاون روستايي 
خواست تا با اقدامات خود جلوي ضرر و زيان احتمالي را بگيرد و هنگام 
خريد محصول، در خصوص ميزان رطوبت دانه گندم، سختگيري نكند و 
محصول گندم را با رطوبت معقول از كشاورزان خريداري كند.  وي افزود: 
در روزهاي پاياني سال گذشته نيز ش��اهد خسارت حدود 50 درصدي 
به مزارع كشاورزي بوديم و در صورتي كه تعاون روستايي با كشاورزان 
همكاري نكند احتمال ضرر و زيان 100 درصدي به كش��اورزان دور از 
انتظار نيست.  هاشمي ادامه داد: هم اكنون بسياري از مزارع گندم اهواز، 
حميديه و كارون اگر چه ظاهر خوبي دارند ولي به دليل خس��ارت هاي 
ايجاد شده عملًا دانه ها چروكيده و وزن دانه ها پايين است و در بسياري 

موارد تنها پوسته دانه به جا مانده است. 

 افزايش 12درصدي 
ورود مسافران نوروزي به گلستان  

دبير اجرايي س�تاد اجرايي خدمات سفر 

خبرنگارجوان
    گلستان

اس�تان گلس�تان از رش�د 12درص�دي 
مس�افران ورودي به اس�تان در سال 93 

نسبت به سال گذشته خبر داد. 
قربان عباسي با اشاره به اينكه اين رشد نشانه تبديل شدن استان ازحالت 
گذري به مقصد گردشگري است گفت: امسال تعداد جشنواره ها )روستايي، 
فرهنگي و ...( افزايش قابل توجهي داشته و به ميزان 130درصد رشد را نشان 
مي دهد.  وي با اشاره به ارائه خدمات مطلوب به گردشگران و مسافران نوروزي 
افزود: تعداد كل بازديد ها و نظارت صورت گرفته از مراكز اقامتي و پذيرايي 
و فعاليت هاي مرتبط با ستاد 15درصد رشد داشته و تعداد بازديدكنندگان 
از موزه ها نيز در اين ايام 35درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته است.  
عباسي همچنين فروش صنايع دستي را در سال گذشته 400 ميليون تومان 
و در س��ال 93، 2 ميليارد و 200 ميليون تومان عن��وان كرد كه اين ميزان 
250درصد رشد را نشان مي دهد.  وي همچنين با اشاره به درصد كاهش 
تصادفات درسطح جاده هاي استان به ميزان 31درصد افزود: درصد كاهش 

تخلفات صنفي در اين مدت نسبت به سال گذشته 48درصد بوده است.

i ran@javanOnl ine. i r11 | روزنامه جوان |  ش��ماره 4214  سه  شنبه 19 فروردين  1393  | 8 جمادي الثاني  1435 |

رشد گردشگري دريايي در بندر اميرآباد 
در ن�وروز 93 تع�داد3835 نفر گردش�گر 

خبرنگارجوان
   مازندران

 
دريايي با استفاده از قايق هاي تفريحي ثبت 
ش�ده مس�تقر در مناطق مجاز گردشگري 

دريايي، اقدام به گشت دريايي نموده اند. 
مدير بنادر و دريانوردي منطقه ويژه اقتصادي بندر امير آباد مازندران با اعلام 
اين مطلب گفت: برنامه ريزي دقيق و پيش بيني تمهيدات لازم به منظور 
حفظ جان گردش��گران دريايي و ارتقاي ايمني درياي��ي در منطقه تحت 
پوشش از اولويت هاي كاري اين بندر در تعطيلات نوروز 93 در دستور كار 
قرار گرفت.  سيدعلي نعيمي افزود: تشكيل تيم بازديد و نظارت بر گردشگري 
دريايي، برنامه ريزي جهت گش��ت دريايي منظم توس��ط شناور ناجي � 1 
و اجرايي نمودن طرح هميار ناجي جهت مش��اركت در سوانح دريايي در 
آب هاي تحت حاكميت اين بندر از جمله اقدامات اساسي بندر اميرآباد در 
راستاي ساماندهي سفرهاي دريايي بوده است. وي  ادامه داد: در مدت زمان 
ذكر شده با انجام 350 »نفر ساعت« گشت دريايي مستمر و منظم 3835 نفر 
گردشگر دريايي اقدام به گشت دريايي نموده اند كه با تمهيدات پيش بيني 

شده فوق شاهد گردشگري دريايي بدون حادثه بوده ايم. 

كاهش 16 درصدي مصرف نفت سفيد  
مدير ش�ركت ملي پخ�ش فرآورده هاي 

خبرنگارجوان
     كردستان

نفت�ي منطق�ه كردس�تان از كاهش 16 
درصدي مصرف نفت س�فيد در اس�تان 

كردستان در سال 92 نسبت به سال قبل خبر داد. 
 فريدون ياسمي با بيان اينكه در اين مدت ميزان مصرف نفت سفيد 173 
ميليون ليتر بوده است گفت: اجراي طرح س��اماندهي توزيع كالابرگ 
نفت سفيد، ثبت نام خانوارها در س��ايت تجارت آسان، منطقه اي كردن 
سهميه نفت سفيد و گازكشي روستاهاي اس��تان از دلايل كاهش 16 
درصدي مصرف نفت سفيد بوده است.  وي در توضيح آمار مصرف ديگر 
فرآورده هاي نفتي در سال 92 در منطقه كردستان افزود: در اين مدت 
387 ميليون ليتر نفت گاز در اس��تان مصرف ش��ده است كه نسبت به 
مدت مشابه سال قبل كاهش 7 درصدي را نشان مي دهد.  مدير شركت 
ملي پخ��ش فرآورده هاي نفتي منطقه كردس��تان ادامه داد: تش��كيل 
گروه هاي بازرسي از كاركنان باتجربه ش��ركت براي بازديد از جايگاه ها 
و مصرف كنندگان عمده، اجراي طرح منطقه اي كردن سهميه نفت گاز 
بخش حمل و نقل در جايگاه ها، بومي سازي مصرف نفت گاز مرغداري ها، 
ثبت نام كليه مصرف كنندگان جزء در س��ايت تجارت آسان، از اقدامات 

صورت گرفته در راستاي كاهش مصرف نفت گاز در استان است.

حسرت چندساله فرودگاه شهركرد براي پرواز يك هواپيما
ارتفاع فرودگاه زياد و باند آن كوتاه است

رئيس دانشگاه علوم پزشكي كاشان از كاهش 16 درصدي تصادفات 
داخل شهر و نيز كاهش مصدومين ناشي از حوادث ترافيكي شهري 

در ايام نوروز خبر داد. 
محمدحسين اعرابي با بيان اينكه بيماران غيرترافيكي فوريت هاي پزشكي 
نيز در اين ايام حدود 15 درصد نسبت به سال گذشته كاهش داشته است، 
گفت: بيش از يك هزار مأموريت توس��ط كارشناس��ان و تكنيسين هاي 
اورژانس فوريت هاي پزشكي دانش��گاه علوم پزشكي كاشان از آغاز طرح 
نوروزي انجام شده است.  وي با اشاره به اينكه مصدومين حوادث جاده اي 
تحت پوشش اين دانشگاه نيز نسبت به س��ال گذشته 22 درصد افزايش 
داش��ته، گفت: با كاهش ش��دت تصادفات در اين ايام، تع��داد فوتي هاي 
اين حوادث از شش نفر در سال گذش��ته به يك نفر رسيده است.   رئيس 
دانشگاه، با اشاره به وقوع هفت حادثه ويژه با مصدوم بيش از 4 تا 14 نفر در 
هر حادثه طي اين مدت يادآور شد: رسيدگي به اين مصدومين در كمترين 
زمان و با بسيج كدهاي عملياتي صورت گرفت.  اعرابي ادامه داد: متأسفانه 
به رغم هشدارهاي مختلف، به دليل عدم وجود وسيله گرم كننده مناسب 
جهت چادرهاي اقامتي مسافرين نوروزي و استفاده از پيك نيك يا زغال 
جهت گرم نگهداشتن چادرها، امسال افزايش 109 درصدي مسموميت با 
گاز مونوكسيدكربن را داشتيم كه لازم است تدبير مناسبي در اين خصوص 
براي سال آينده توسط مسافرين نوروزي و مسئولان گردشگري انديشيده 
شود.  وي، همچنين به انجام بيش از 83 مورد پذيرش يا اخذ پذيرش بين 
بيمارستاني، شهرستاني و استاني و انجام صدها مورد پيگيري تلفني امور 
پزشكي جهت بيماران بستري در بيمارستان ها توسط كارشناسان ستاد 
هدايت و اطلاع رساني مستقر در اين مركز اشاره كرد و گفت: با پيگيري ها 
و انجام هماهنگي هاي اين واحد، امور بيماران بستري نيازمند به خدمات 
تخصصي يا فوق تخصصي در كمترين زمان ممكن صورت پذيرفته است. 

ناظر مجلس شوراي اس�لامي در ش�وراي برنامه ريزي و توسعه فارس از 
رهاسازي 200 ميليون متر مكعب آب از سد درودزن براي آبياري زمين هاي 

كشاورزي شهرستان هاي خرامه، مرودشت و بخش زرقان خبر داد. 
داريوش اس��ماعيلي گفت: 53 ميليون متر مكعب آب از س��د درودزن به 
رودخانه كر در خرامه در دو نوبت در سال 93، به منظور آبياري 22 هزار هكتار 
از زمين هاي زير كشت در اين شهرستان رهاسازي مي شود.  وي با بيان اينكه 
نخستين نوبت اين آبياري در خرامه 18 آذر ماه 92 انجام شد، افزود: نوبت دوم 
اين رهاسازي در خرامه از 20 فروردين ماه جاري آغاز و تا سوم ارديبهشت ماه 
امسال ادامه دارد و نوبت سوم اين رهاسازي از 15 ارديبشهت آغاز و 24 همين 
ماه آبياري اين زمين ها به پايان مي رسد كه روزانه 6/2 ميليون متر مكعب آب 
به رودخانه كر در منطقه كربال و بخش مركزي خرامه رهاسازي مي شود.  
نماينده مردم خرامه، سروستان و كوار افزود: در نوبت دوم اين رهاسازي از 
20 فروردين ماه جاري به مدت پنج روز به منظور شارژ رودخانه و رسيدن 
آب به انتهاي آن است و از 25 فروردين ماه كش��اورزان شهرستان خرامه 
مي توانند از آب موجود در رودخانه كر براي آبياري زمين هاي زير كشت خود 
اقدام كنند. اس��ماعيلي ادامه داد: 90 ميليون متر مكعب آب به شهرستان 
مرودشت اختصاص يافته كه آبرساني به زمين هاي زير كشت اين شهرستان 
از 25 فروردين تا پنجم خرداد ماه امسال از طريق كانال هاي مدرن آبرساني 
انجام مي شود.  وي اضافه كرد: 57 ميليون متر مكعب آب به بخش زرقان طي 
دو نوبت براي آبياري زمين هاي زير كشت اين بخش اختصاص يافته است.  
اسماعيلي افزود: 85 درصد از مردم خرامه به صورت مستقيم و غيرمستقيم به 
شغل كشاورزي مشغول هستند كه بايد مطالعات لازم در زمينه تغيير الگوي 

كشت در اين شهرستان انجام گيرد. 

كاهش حوادث ترافيكي شهري در كاشان  »درودزن« زمين هاي كشاورزي فارس را
سيراب مي كند

اصفهان، ميزبان دومين جشنواره بين المللي ميراث معنوي   
مهر ماه امسال اصفهان ميزبان برگزاري پنجمين اجلاس مجمع عمومي 

خبرنگارجوان
و دومي�ن جش�نواره بين الملل�ي مي�راث معن�وي خواه�د ب�ود.      اصفهان 

دبير اجرايي پنجمين اجلاس مجمع عمومي و دومين جشنواره بين المللي 
ميراث معنوي با اعلام اين خبر گفت: ثبت آيين هاي ارزشي و اعياد ايران در سازمان جهاني يونسكو با 

برگزاري اجلاس ميراث معنوي در اصفهان تحقق 
پيدا مي كند. مسعود حسين ميرزايي با بيان اينكه 
اين ميراث معنوي در س��ال 1388 در س��ازمان 
بين المللي يونسكو به ثبت جهاني رسيده، افزود: 
اين ميراث معنوي طي قرن ها با وجود رويارويي با 
فرهنگ هاي مختلف هويت خود را از دست نداده 
است، بلكه سينه به سينه و نسل به نسل منتقل و 
همواره حفظ شده است.  وي به يكي از مهم ترين 
نتايج حاصل از برگزاري اجلاس ميراث معنوي در 
اصفهان اشاره كرد و گفت: ميراث معنوي فرصتي 
مناسب براي از بين بردن ابهامات و باور هاي غلط 
و ايران هراس��ي در ميان مردم جهان محس��وب 

مي شود و بايد از اين فرصت به صورت بهينه اس��تفاده كنيم.  دبير اجرايي پنجمين اجلاس مجمع 
عمومي و دومين جشنواره بين المللي ميراث معنوي به برگزاري اجلاس زنان در كنار برگزاري اجلاس 
ميراث معنوي در اصفهان اشاره كرد و گفت: با برگزاري اجلاس زنان درصدد شناساندن نقش زنان 
در پويايي جامعه هستيم.  حسين ميرزايي با بيان اينكه برگزاري اجلاس زنان سبب آگاهي افزايي در 
حوزه زنان مي شود، افزود: با توجه به اين موارد براي برگزاري اجلاس زنان نسبت به راه  اندازي كارگروه 

عفاف و حجاب اجلاس ميراث معنوي اقدام مي كنيم. 

تشكيل شوراي هماهنگي سازمان هاي مردم نهاد در بوشهر 
مديركل ورزش و جوانان استان بوش�هر از مصوبه ستاد ساماندهي امور 

خبرنگارجوان
   بوشهر

جوانان اس�تان، نس�بت به راه اندازي ش�وراي هماهنگي سازمان هاي 
مردم نهاد در بوشهر خبر داد. 

رضا جمشيدي با تشريح مصوبات ستاد ساماندهي امور جوانان استان بوشهر گفت: اين شورا با هدف 
بررس��ي و اجرايي كردن طرح هاي سازمان هاي 
مردم نهاد تشكيل خواهد شد.  وي با بيان اينكه بر 
اساس اين مصوبات مقرر شده نشست هاي منظمي 
جوانان با اس��تاندار، فرمانداران و مديران اجرايي 
براي ارائه نقطه نظرات در راستاي توسعه استان 
برگزار شود افزود: بر اساس مصوبات اين نشست 
مقرر شد اعتبار ساختمان سمن سراي استان ويژه 
س��ازمان هاي مردم نهاد در ش��وراي برنامه ريزي 
استان بوشهر مصوب و اجرايي شود، ضمن اينكه 
دفتر امور اجتماعي اس��تانداري نيز موظف ش��د 
جلسه ويژه اي را به منظور حل مشكلات ثبتي با 
حضور نمايندگان س��من ها و دستگاه هاي صدور 
مجوز و مديريت ثبت ش��ركت ها برگزار كند.  مديركل ورزش و جوانان اس��تان بوشهر با بيان اينكه 
دوره هاي آموزشي به منظور ارتقاي سطح تخصص مديريت  سمن ها با هدف توانمندسازي دبيران 
و اعضاي سمن ها برگزار خواهد شد گفت: همچنين مقرر شده معضل خانه هاي جوان استان هرچه 
سريع تر توسط فرمانداران حل شده و در اختيار سازمان هاي مردم نهاد فعال قرار گيرد.  وي افزود: بر 
اساس اين مصوبات مقرر شد زمينه حضور نماينده سازمان هاي مردم نهاد به عنوان عضو افتخاري در 

كارگروه هاي تخصصي شوراي برنامه ريزي و شوراي اداري استان و شهرستان ها فراهم شود. 

برخورداري از صنعت حمل و نق�ل هوايي و احداث فرودگاه در اس�تان 
چهارمحال و بختياري در طي چندين دهه به عن�وان يكي از مهم ترين 
مطالبات ساكنان اين استان مطرح بوده و اهالي اين استان در سفرهاي 
مقامات كش�ور به چهارمح�ال و بختياري بر خواس�ته خود پافش�اري 
مي كردند. چند سالي طول كش�يد تا بالاخره احداث فرودگاه شهركرد 
به عنوان يكي از مهم ترين نيازهاي س�اكنان اين اس�تان، رنگ تحقق 
گرفت. فرودگاهي كه از زمان س�اخت، عنوان بين الملل�ي را هم با خود 

يدك مي كش�يد در س�ال 87، با صرف هزينه اي قابل توجه افتتاح شد 
تا علاوه بر برخورداري ساكنان از مس�افرت هوايي، حجاج استان را نيز 
از رنج سفر به اصفهان برهاند. اما ظاهراً ش�تاب مسئولان براي ساخت 
اين فرودگاه مان�ع از انجام مطالعات و بررس�ي هاي كارشناس�ي و فني 
شده بود چراكه پس از گذشت حدود 5 سال از راه اندازي مكان مذكور، 
مشكلات زيرس�اختي كوچك و بزرگ يكي پس از ديگري قد علم كرد 
تا آنجا كه هر ازگاهي منج�ر به لغو پروازها و تعطيلي فرودگاه مي ش�د. 

مريم احمدي
  گزارش يك


